



## Dr. Erik Bosker

Senior Policy Officer

The Ministry of Economic Affairs,

Agriculture and Innovation, the Netherlands

Dr. Erik Bosker received the Doctor of Veterinary Medicine at Utrecht University in 1991. He is currently the senior policy officer in the Animal Supply Chain and Animal Welfare Department of the Ministry of Economic Affairs, Agriculture and Innovation in The Hague of the Netherlands. Dr. Bosker is responsible for veterinary market access issues in the region Eurasia with priority for Customs Union, Ukraine, Gulf Cooperation Council States and India.

Dr. Bosker started to work for the public sector in 1995 as an official veterinarian in the largest Border Inspection Post (BIP) in the European Union, BIP Rotterdam. In 1999 he became the head of the Border Inspection Post Rotterdam. After moving to the central office of the Food and Consumer Product Safety Authority in The Hague in 2001, he became a project leader. One of the projects was about designing, creating and implementing the national application for the registration of the veterinary checks in the Dutch Border Inspection Posts. The application was successfully launched in 2004. From 2000 he also participated as an expert in several EU Phare Twinning projects in candidate Member States.

After a transfer to the Ministry of Agriculture, Nature and Food Quality in 2006, he became the Netherlands project leader of the Sino-Dutch cooperation on e-certification. Since October 2011 the exchange of e-certificates from The Netherlands to China has implemented. At the same time, China and The Netherlands are working together on the introduction of paperless certification.

### Experience

- Official veterinarian being responsible for veterinary border controls in Border Inspection Post Rotterdam.
- Head of BIP Rotterdam being manager of 24 veterinarians and 25 inspectors and administrative staff in BIP Rotterdam
- Veterinary expert in EU Phare Twinning projects in Romania (2002-2006), Slovakia (2003), Croatia (2012) about veterinary border inspection
- Veterinary expert in two EU Peer reviews on Border Inspection Posts in candidate EU Member States PL and SK in 2002 and in 2006 in RO and BG
- In 2006 and 2007 participant in UN-CEFACT Forum in Trade and Business Group for Agriculture (TBG 18)
- Veterinary expert (representing NL in DG Sanco delegation) in RF-EU negotiations about health certificates since 2004
- Representing NL in EU Council working party of Veterinary Experts (Potsdam Group) since 2004
- Project leader on electronic common veterinary entrance document(2002-2004)
- Project leader on paperless certification with China from 2010

Dr. Erik Bosker 在 1991 年獲烏特勒支大學(Utrecht University)頒授獸醫學博士學位，現於荷蘭海牙任經濟事務、農業與創新部動物供應鏈及動物福利處的高級政策主任，負責歐亞大陸的禽畜市場准入事務，其中以關稅聯盟、烏克蘭、海灣合作委員會國家和印度為優先准入地區。

Dr. Bosker 在 1995 年開始出任公職，在歐盟最大的邊防檢查站—鹿特丹邊防檢查站擔任政府獸醫，並於 1999 年躍升為鹿特丹邊防檢查站主管。2001 年，Dr. Bosker 被調派到設於海牙的食品與產品安全監察局中央辦事處擔任計劃主管。他負責的其中一項計劃，就是為荷蘭全國的邊防檢查站設計、設立和推行禽畜檢查登記應用系統。這套應用系統在 2004 年啟用。此外，自 2000 年起，Dr. Bosker 亦以獸醫學專家的身分參與多個歐盟候選成員國的歐盟“燈塔”結盟計劃。

2006 年，Dr. Bosker 被調派到農業、自然及食品品質部，出任中荷電子證書合作工作計劃荷蘭方面的負責人。2011 年 10 月，中荷電子證書信息交換系統正式啟動。現時，中荷兩國正積極磋商，以期推行無紙認證。

### 履歷

- 出任政府獸醫，負責鹿特丹邊防檢查站的禽畜邊防管制工作。
- 出任鹿特丹邊防檢查站主管，管理站內 24 名獸醫及 25 名檢查員和行政人員。
- 擔任羅馬尼亞(2002 年至 2006 年)、斯洛伐克(2003 年)及克羅地亞(2012 年)歐盟“燈塔”結盟計劃的獸醫學專家，評審這些國家的禽畜邊防檢查工作。
- 於 2002 年在歐盟候選成員國波蘭與斯洛伐克及 2006 年在歐盟候選成員國羅馬尼亞與保加利亞的歐盟同儕審查中，以獸醫學專家身分參與審查這些國家的邊防檢查站。
- 在 2006 年和 2007 年出席聯合國貿易促進與電子商務中心(UN-CEFACT)農業貿易及業務流程群組(TBG 18)論壇。
- 2004 年起在俄羅斯聯邦與歐盟有關衛生證明書的談判中擔任獸醫學專家(歐盟健康和消費者保護總理事會代表團的荷蘭代表)。
- 自 2004 年起在歐盟理事會獸醫學專家工作小組(波茨坦群組)擔任荷蘭代表。
- 擔任電子通用禽畜進口文件計劃主管(2002 年至 2004 年)。
- 2010 年起擔任荷蘭與中國的無紙證書計劃荷蘭方面的負責人。